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Vážení  
spoluobčané, 
léto se nezadržitel-
ně blíží a my se 
můžeme radovat 
z krásných slunných 
dnů. Po celém měs-

tě začala plánovaná oprava 
výmolů a komunikací. Vý-
znamnější zásah čekají i naše 
dětská hřiště. O mnohá z nich 
se město v předchozích le-
tech nijak nestaralo, což se na 
jejich stavu bohužel význam-
ně podepsalo. Nechceme 
však děti obrat o radosti, 
pohyb a volný čas na čer-
stvém vzduchu, proto ještě 
toto léto dojde k výrazné 
obměně herních prvků hned v 
několika lokalitách. 
  Máme za sebou také několik 
velmi vydařených kulturních 
akcí (včetně Gulášového festi-
valu pod taktovkou Svazu 
Maďarů Lovosice a Centra 
kultury Lovoš) a těšit se mů-
žeme na další. Hašmar Coun-
try, rodinný festival Špunt, 
který nabídne vyžití pro ty 
nejmenší, a v druhé polovině 
června nám odstartují pravi-
delné hudební páteční večery 
na náměstí. 
  Také bych na tomto místě 
rád poděkoval za mimořádné 
sportovní výsledky. Házená 
slaví po 8 letech extraligovou 
medaili a na bronzový úspěch 
mužů navázal také tým mlad-
ších dorostenců. A gratuluji 
také florbalovému klubu ASK 
Lovosice, který na turnaji 
Florball Cup 2023 ve švéd-
ském Falunu získal zlato 
(kategorie dorostu) a stříbro 
(kategorie mladších žáků). 
Děkuji za úžasnou reprezen-
taci našeho města a všem 
čtenářům přeji krásné červno-
vé dny. 
        Vojtěch Krejčí, starosta 

SLOVO STAROSTY 
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Odpadové hospodářství města Lovosice 
Odpadové hospodářství je důležitou oblastí, které se stále více věnujeme v dnešní době. S rostoucí produkcí odpadů se zvyšují  
i náklady spojené s jejich zpracováním a likvidací. Jedním z hlavních faktorů, který ovlivňuje tyto náklady, je potřeba budovat 

nová místa pro odkládání odpadů, zajistit jejich odvoz, provádět třídění a platit poplatky za uložení na skládku. 
  Postupné zvyšování poplatků za uložení na skládku je jedním z 
nástrojů, který se využívá k omezení množství odpadů, které končí 
na skládkách. V roce 2030 se očekává, že poplatek za uložení na 
skládku dosáhne částky 1.850 Kč/t. Tento krok má za cíl motivovat 
občany i firmy k lepšímu nakládání s odpady a podpořit jejich 
recyklaci a znovupoužití. 
   
  Na území města Lovosice platí několik obecně závazných vyhlášek, 
které se týkají odpadového hospodářství. Mezi ně patří vyhláška č. 
3/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospo-
dářství a vyhláška č. 4/2021, kterou je stanoven samotný obecní 
systém odpadového hospodářství. Tyto vyhlášky vymezují povinnos-
ti města, obyvatel a právnických i fyzických osob podnikajících na 
území města v oblasti odpadů. 
 

  Další povinnosti plynou ze zákona č. 541/2020 Sb., o odpadech. 
Jednou z povinností města je zavádět systém do odpadového hos-
podářství obce tak, aby došlo k postupnému snižování množství 
odpadu, který skončí na skládkách. Proto město investuje již řadu let 
do rozšíření míst určených k odkládání odpadů vzniklých 
v domácnostech, a to s možností maximálního třídění všech složek. 
K tomuto snažení značnou měrou přispívá sběrný dvůr provozovaný 
společností FCC BEC s.r.o. a dále místa s polozapuštěnými kontejne-
ry.  
 

Významné realizované investice do odpadového hospodářství města: 

  Město Lovosice pořídilo v roce 2019 za přispění Státního fondu 
životního prostředí 430 ks kompostérů pro občany a kontejner na 
textil. Dále se přistoupilo ke změně nádob určených pro třídění pa-
píru a plastu u rodinných domů. Původní pytlový systém byl ve vět-
šině ulic s rodinnými nebo rekreačními domy nahrazen nádobami 
(modré, žluté) o objemu 120 l a byl tak vylepšen systém „door-to-

door“. Finanční podpora pro pořízení 1560 ks těchto nádob byla 
poskytnuta Ústeckým krajem v roce 2021. 

  Na začátku roku 2023 byly zprovozněny lisovací kontejnery na 
odkládání vytříděného papíru a plastu. Lisovací kontejnery slouží 
pro právnické osoby a fyzické osoby podnikající, kterým vzniká jejich 
činností tento odpad na území města Lovosice. Lisovací kontejner 
na papír umožní shromáždit a slisovat 2 – 3 tuny papíru na jeden 
vývoz, lisovací kontejner na plasty tak 4 – 5 tun plastu na jeden vý-
voz. 

  Pořízením lisovacích kontejnerů postupně dochází k odlehčení 
stávajících stanovišť polopodzemních kontejnerů ve městě a uvol-
ňuje se tak kapacita pro obyvatele sídlišť a okolní oblasti. Tímto 
krokem se město snaží optimalizovat systém třídění odpadů a zajis-
tit dostatečnou kapacitu pro všechny obyvatele, což přispívá ke 
zlepšení celkového odpadového hospodářství města Lovosice. 
 

Množství odpadu za období 2005 - 2022: 

Pozn. v uvedeném množství bio odpadu je zahrnuto i množství odpadu, které 
vzniká z údržby veřejné zeleně. 
 

  Město musí ve svém rozpočtu počítat s náklady spojenými nejen s 
likvidací odpadu, ale také s vývozem jednotlivých nádob jak na síd-
lištích, tak i v individuální zástavbě. Kromě toho jsou zahrnuty i ná-
klady na provoz sběrného dvora. Vývoz odpadu je pravidelný a 
prakticky každý pracovní den probíhá vývoz minimálně jednoho 
druhu odpadu. 
 

  Náklady spojené s provozem celého odpadového hospodářství 
neustále rostou a očekává se, že tento trend bude pokračovat i v 
nadcházejících letech. Zvyšující se náklady jsou důsledkem rostoucí 
produkce odpadů, potřeby vybudování a údržby odpadových zaří-
zení, vývozu a likvidace odpadů, a také implementace nových tech-
nologií a opatření pro jejich efektivní zpracování. Města a obce se 
musí přizpůsobovat těmto výzvám a hledat udržitelné a ekonomicky 
efektivní způsoby nakládání s odpady, aby minimalizovaly náklady a 
současně chránily životní prostředí. 
 

  Např. roční náklady na provoz sběrného dvora od roku 2014, kdy 
činily 307.570 Kč, postupně vzrostly na částku 370.944 Kč.  
 

  Pro ilustraci uvádíme výběr z nákladů na vývoz nádoby polopod-
zemního kontejneru o objemu 5000 l, kdy v roce 2018 byl vývoz 
proveden za 770 Kč a vzrostl postupně na současnou částku 995 Kč. 
Vývoz nádoby o objemu 120 l (běžná nádoba na směsný komunální 
odpad v individuální zástavbě) v roce 2014 stál 29,80 Kč, v roce 2023 
stojí 43,90 Kč. Vývoz nádoby o objemu 1100 l (sídlištní kontejner) na 
směsný komunální odpad činil v roce 2014 180,40 Kč, v roce 2023 již 
259 Kč. Vývoz bionádoby 240 l od roku 2014, kdy činil 61,50 Kč, 
vzrostl na 69,50 Kč. 
 

www.meulovo.cz 
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LOVOSICKÝ 

DNEŠEK 

  Náklady na odpadové hospodář-
ství byly v roce 2022 ve výši 
13.957.364 Kč a na poplatcích se 
vybralo 2.271.139 Kč. Rozdíl 
11.686.225 Kč je hrazen z jiných 
zdrojů rozpočtu. Úspora se nabízí 
ve snížení objemu produkované-
ho odpadu a tím snížení frekven-
ce vývozu jednotlivých nádob. 
 

Pro porovnání poplatků v podobně velkých městech a městech 
v blízkosti města Lovosice uvádíme: 

  Systém odpadového hospodářství je neustále rozšiřován o nové 
prvky, které zahrnují zamykací systémy u polopodzemních kontejne-
rů, distribuci nádob pro třídění odpadu a možnosti kompostování. 
Součástí rozvoje systému je také pořizování nových nádob, prová-
dění servisu a pravidelný vývoz odpadkových košů.  
 

  Zamykací systém polopodzemních kontejnerů se vyplatí 
 

  Město přistoupilo k testování zamykacích systémů na polopod-
zemních kontejnerech především z důvodu stížností obyvatel sídlišť. 
Často docházelo k tomu, že polopodzemní nádoby využívaly sub-
jekty, pro které nebyly určeny, například obyvatelé okolních obcí, ale 
především podnikatelé, na jejichž množství odloženého odpadu 
nejsou nádoby dimenzovány. Tento problém byl nejvíce patrný u 
papíru a plastu, ale po zavedení zamykacího systému byl rozdíl po-
zorovatelný i u směsného komunálního odpadu. Často se stávalo, že 
nádoby byly znovu zaplněny již v den vývozu, což způsobovalo obtí-
že obyvatelům sídlišť při odkládání odpadu. 
 

  Rozvojem stávajících stanovišť pro nádoby na bio odpad, kovy a 
oleje a zřízením RE-USE centra se snaží město zjednodušit celý sys-
tém odpadového hospodářství pro občany a přispět k lepší separaci 
a využitelnosti odpadů. Cílem zdokonaleného třídění odpadů je 
snížení množství odpadu ukládaného na skládky a současně snížení 
nákladů spojených s celým systémem odpadového hospodářství ve 
městě. 
 

  V případě zájmu občanů o služby odpadového hospodářství se 
občané mohou obrátit na MěÚ Lovosice, odbor rozvoje města a 
životního prostředí, a to na kontaktní osobu: Eliška Mrňáková, DiS., 
eliska.mrnakova@meulovo.cz, tel: 416 571 135, 137. Stejně tak se 
mohou živnostníci, kterým vzniká odpad na území města (plast, pa-

pír, sklo), obrátit na výše uvedenou kontaktní osobu. Na MěÚ Lo-
vosice, odboru rozvoje města a životního prostředí lze tak vyřešit 
přidělení čipu, jeho výměna, náhrada, popř. do domácnosti poskyt-
nout druhý v pořadí. Dále přidělení nádob na odpad, a to konkrétně 
nádoby na papír, plast a bio odpad. 

  Plány 

 

  Díky výsledkům a dostatečné kapacitě polopodzemních kontejnerů 
na sídlištích se město rozhodlo rozšířit tuto efektivní formu odpado-
vého hospodářství na dalších lokalitách. Plánovanými místy pro 
umístění těchto kontejnerů jsou ulice Osvoboditelů a Palackého, kde 
se práce na jejich instalaci plánují na rok 2023. Další ulice, které jsou 
zvažovány pro tento systém, zahrnují ulici Dlouhá u železničního 
přejezdu a ulici Žižkova u přístupové cesty k areálu Tepelného hos-
podářství města Lovosice. Projektová příprava již probíhá a v těchto 
oblastech se město musí vypořádat s přeložkami inženýrských sítí. 
Nová stanoviště budou vybavena zamykacím systémem, který zajistí 
přístup pouze obyvatelům města v blízkosti daného stanoviště.  
Dodavatel zamykacího systému současně vyvíjí systém, který umož-
ní odemknout polopodzemní kontejner pomocí chytrého telefonu či 
hodinek. 
 

  Město také zvažuje další lokality pro rozšíření tohoto systému a 
aktuálně se nachází ve fázi předprojektové přípravy. Mezi tyto loka-
lity patří například ulice U Nadjezdu. Dále je plánováno vytipování 
stanovišť pro polozapuštěné kontejnery, které budou sloužit k od-
kládání dalších druhů odpadu, jako je "olej", "bio" a "kov".  
 

  V roce 2023 bude také vznikat RE-USE centrum v areálu Technic-
kých služeb města Lovosice na ulici Terezínská. Bude to místo, kam 
občané mohou přinášet nepotřebné věci, které by mohly být ještě 
využity někým jiným. Tímto se podporuje princip opětovného využití 
a snižuje se množství odpadu, který končí na skládce. Za symbolic-
kou cenu zde budou takovéto věci občanům k dispozici. V souladu 
s požadavky zákonů město tímto konáním předchází vzniku odpadů 
a naplňuje své zákonné povinnosti. 
 

Vývoj poplatku za odpad: 

Splatnost místních poplatků se blíží 
 

Poplatky za svoz odpadu a ze psa je nutné zaplatit  
do 30. června. Pro rychlé a pohodlné zaplacení využijte Portál 

občana a ušetřete čas. Stačí naskenovat QR kód a hotovo.  
Případně můžete poplatky zaplatit na pokladně  

Městského úřadu Lovosice. 

mailto:eliska.mrnakova@meulovo.cz
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Lafarge Cement od května mění název na Holcim Česko  
Výrobce čížkovického cementu, společnost Lafarge Cement, od května sjednotila název se svou mateřskou skupinou.  

Cílem přechodu na globální značku Holcim je především posílení postavení společnosti na trhu a propojení s filozofií zeleného 
stavebnictví. Skupina Holcim v současnosti celosvětově zaměstnává 60 000 lidí a její celkové tržby v roce 2022  

činily 29,2 miliard švýcarských franků. 
  Nově bude v Česku společnost vystupovat 
ve všech obchodních vztazích pouze s ná-
zvem Holcim Česko. Součástí celého procesu 
změny obchodní značky je také kompletní 
rebranding. „V našem regionu jsme důležitý 
obchodní partner a zaměstnavatel již 125 let, 
vnímáme tedy naši odpovědnost zajistit, aby 
tomu tak bylo i v budoucnu. Chceme být 
silnou značkou, přinášet inovace, podporo-

vat udržitelnost a ještě více využívat principy 
cirkulární ekonomiky. Samotná změna názvu 
byla pečlivě plánována a pro naše zákazníky 
a obchodní partnery půjde o zcela přirozený 
přechod. Tento krok nijak neovlivní ani stá-
vající vlastnickou strukturu nebo personální 
obsazení společnosti,“ uvádí Miroslav Krato-
chvíl, předseda představenstva a generální 
ředitel Holcim Česko, která v tuto chvíli za-

městnává 150 zaměstnanců. 
  Skupina Holcim stojí v čele ekologických 
stavebních řešení a je odhodlána hrát zásad-
ní roli při urychlování přechodu k budouc-
nosti průmyslu s nulovou produkcí CO2. Staví 
udržitelnost do centra své strategie a jako 
světový lídr v recyklaci stavebních materiálů 
inspiruje k zavádění principů cirkulární eko-
nomiky.                          Ing. Jarmila Vindušková 

Ohňostroje budou ve městě jen na Silvestra 
Na Zastupitelstvu města Lovosice 22. 2. 2023 byly schváleny Obecně závazné vyhlášky (dále jen „OZV“), které jsou v platnosti od 
1. 4. 2023, tyto vyhlášky se mimo jiné týkají volného pohybu psů, konzumace alkoholu na veřejnosti a používání pyrotechniky.  

  Vyhláška o pohybu psů na ve-
řejném prostranství stanovuje 
pravidla pro regulaci pohybu 
psů. Zákaz vstupu psů na některá 
veřejná prostranství, jako jsou 
sportoviště, dětská hřiště a pís-
koviště, je zaveden s ohledem na 
ochranu zdraví a bezpečnost lidí, 
zejména dětí. Vyhláška také kla-
de důraz na odpovědné vlastnic-
tví psů, včetně vedení psů na 
vodítku s nasazeným náhubkem 
a vyžaduje odstranění psích ex-
krementů. Bylo vybráno několik 
lokalit, kde je povoleno venčení 
psů bez vodítka jako například 
prostor nad chatovou osadou 
pod kopcem Lovoš a nebo místo 
u silnice I/15 za železničním nad-
jezdem. Oproti doposud platné 
OZV z roku 2018 jde pouze o 
administrativní úpravu v návaz-

nosti na zákon o veterinární péči 
a o změně některých souvisejí-
cích zákonů, ve znění pozdějších 
přepisů, který řeší povinné čipo-
vání psů pro snadnější identifika-
ci. V rámci participativního roz-
počtu město plánuje vybudování 
ohrazeného prostoru v centru 
města, který bude sloužit jako 
bezpečné a volné místo pro ven-
čení psů. 
  Na základě kontroly Minister-
stva vnitra ČR prošly další aktua-
lizací dvě vyhlášky. První z nich 
se týká zákazu požívání alkoho-
lických nápojů na vybraných ve-
řejných prostranstvích s cílem 
chránit školy, hřiště a náměstí 
před nevhodným chováním spo-
jeným s alkoholem. Tato vyhláš-
ka nahradila předchozí platnou 
vyhlášku z roku 2016. Jedná se o 

úpravu ve věci nemožného udě-
lování individuální výjimky ze 
stanovené regulace orgánem 
obce, což bylo do roku 2021 
možné. Druhá změna se týká 
ochrany zeleně a zelených ploch, 
kde došlo k novelizaci OZV 
z důvodu splnění zákonné povin-
nosti Ministerstva vnitra ČR. V 
rámci této nové vyhlášky je zaká-
záno stanování, rozdělávání a 
udržování ohně v ohništích, stej-
ně jako umisťování předmětů 
sloužících k rekreaci a přípravě 
jídla, jako jsou grily a jiné vařiče. 
  Největší změna se však týká 
OZV o regulaci hlučné zábavní 
pyrotechniky. Stejně jako u OZV 
o zákazu požívání alkoholických 
nápojů nelze již od 1. dubna 
2023 udělit výjimka. Používání 
ohňostrojů je od 1. dubna 2023 

povoleno pouze na Silvestra, 
tedy 31. prosince.  
  Městská policie bude důsledně 
sledovat dodržování všech zmí-
něných vyhlášek a v případě po-
rušení bude zahájeno správní 
řízení. 
  Úplné znění všech OZV nalez-
nete na www.meulovo.cz – Měst-
ský úřad -> Veřejné vyhlášky + 
QR kód níže.                          (pad) 

Lovosice plánují nová dětská hřiště do prázdnin 

Na základě nedávné revizní zprávy bylo zjištěno, že některé herní prvky na dětských hřištích již dosloužily  
a nejsou nadále provozuschopné. Do začátku prázdnin by měly být instalovány tři nová dětská hřiště. 

  V současné chvíli jsou nevyho-
vující herní prvky označené pás-
kou a výstražnými cedulemi s 
bezpečnostními pokyny. V nej-
bližších dnech budou Technický-
mi službami demontovány. Ve-
dení města společně s Odborem 
rozvoje města začalo intenzivně 
pracovat na rychlé nápravě této 
situace. S nadechujícími se 
prázdninami se výstavba nových 
dětských hřišť stal nejvyšší priori-
tou, aby děti mohly bezpečně a 
radostně prožívat léto na nových 
herních prvcích. 
  Výběr nových hřišť byl prová-
děn ve spolupráci se specializo-
vanou firmou, která se zabývá 
instalací moderních hřišť v na-
šem blízkém okolí. Jeden z no-
vých herních prvků bude umístěn 

v ulici 28. října a bude sloužit 
především nejmenším dětem. 
Ostatní hřiště, která budou umís-
těna v ulici Wolkerova a Zvona-

řova, budou určena pro starší 
děti.  
  „Chápeme, že absence dětských 
hřišť je pro město nežádoucí, 

zejména v této části roku. Každé 
dítě by mělo mít možnost hrát si 
a těšit se v bezpečném prostředí. 
S blížícími se prázdninami je to 
ještě důležitější, protože děti 
mají více volného času a potře-
bují prostor pro radostné chvíle 
plné her a zábavy. V letošním 
roce na nová dětská hřiště z roz-
počtu města vyčlení přibližně o 
půl milionu korun více, než bylo 
v původním plánu.“ zhodnotil 
situaci starosta města Vojtěch 
Krejčí.  
  Pro rok 2023 je naplánována 
výměna poškozených prvků na 
nových hřištích, přičemž v dalších 
letech se bude v modernizaci a 
inovaci dětských hřišť postupně 
pokračovat.            
                                              (pad)  

http://www.meulovo.cz
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Žáci ze Základní školy Antonína Baráka se zúčastnili finálového turnaje republikového kola Školského poháru 2023 v házené pro žáky 
šestých a sedmých tříd základních škol. Naši hráči se do celorepublikového finále probojovali přes okresní a krajské kolo. V celorepubli-
kovém finále si v základní skupině vedli výborně, neprohráli ani jeden zápas. A vítězně pokračovali v semifinále i ve finále, kde se utkali 
s žáky z Velké Bystřice. Napínavé finále nakonec vyhráli 16:12, a právem tak získali medaile za 1. místo. Žákům a panu trenérovi Romanu 
Jelínkovi gratulujeme a děkujeme jim za skvělou reprezentaci v této prestižní celorepublikové soutěži.                             ZŠ Antonína Baráka 

Mladí házenkáři přivezli do Lovosic zlaté medaile 

Házenkáři vybojovali po osmi letech medaili 
Sezona 2022/2023 lovosických házenkářů je u konce. Klub po 8 letech slaví extraligovou medaili, na bronzový úspěch mužů  

navázal také tým mladších dorostenců.  
  Dlouhých osm let čekal házen-
kářský klub v Lovosicích na další 
medaili, když poslední medailový 
úspěch se datoval už do sezony 
2014/2015. Letos se házenkářští 
fanoušci konečně dočkali, když 
Lovci v sérii o třetí místo v nej-
kratším možném čase pokořili 
soupeře ze Zubří.  
  Zubří do série vstupovalo jako 
obhájce třetího místa a ani jeden 
z duelů, byť výsledek série nako-
nec vyzněl přesvědčivě pro tým 
Lovců, nebyl vůbec jednoduchý. 
První domácí zápas přinesl bran-
kově bohatou házenou, ve které 
převládaly útočné činnosti nad 
obrannými a výsledkem tak bylo 
hned 78 branek na obou stra-
nách! Po divoké přestřelce si 
Lovci připsali první bod v sérii a s 
vedením 1:0 odjížděli k dalšímu 
duelu do Zubří.  
  Cesta do Zubří přinesla kompli-
kace v podobě prasklé pneuma-
tiky. Těsně před Hranicemi tak 
lovecký autobus nuceně ukončil 
svoji cestu a musela se hledat 
náhradní doprava. Díky pomoci 
dalšího extraligového celku TJ 
Cement Hranice se během půl 
hodiny podařilo sehnat druhý 
autobus a Lovci tak v Zubří mohli 
bojovat o další bod v sérii. Svého 
soupeře zlomili ve druhé půli a 
po šestibrankovém vítězství se v 
sérii ujali vedení 2:0 na zápasy.  
  K bronzové medaili tak chyběl 
jediný krok a ne nadarmo se říká, 
že poslední krok bývá ten nejtěž-
ší. A taky že byl! Zubří se rozhod-

ně nehodlalo smířit s porážkou 
0:3 v sérii a 2/3 zápasu drželo 
otěže utkání ve svých rukou. V 
zápase vedlo až rozdílem sedmi 
branek a hrozilo tak prodloužení 
série do dalšího utkání na palu-
bovce soupeře. S pomocí skvě-
lých fanoušků ale Lovci trpělivě 
snižovali náskok soupeře, aby 
nakonec utkání dokázali otočit 
ve svůj prospěch a zvítězit 31:30.  
  Celkově Lovci porazili svého 
soupeře v nejkratším možném 
čase a přímo na ploše tak mohl 
proběhnout slavnostní ceremoni-
ál, medaile Lovcům předávali 
starosta města Lovosice pan Voj-

těch Krejčí, předseda Sportovní 
komise Ústeckého kraje pan Mi-
roslav Novotný a zástupce Exe-
kutivy ČSH pan Radek Beneš.  
  Po utkání následoval v prosto-
rách haly i jejího okolí tzv. Lovec-
ký happening, který oslavoval 
nejen bronzovou medaili extrali-
gového týmu, ale také další 
úspěšnou sezonu z pohledu ce-
lého házenkářského klubu. Ne-
chyběla autogramiáda a focení s 
hráči, hudební produkce a spo-
lečné posezení hráčů, fanoušků a 
partnerů.  
  Také sezona 2022/2023 přináší 
změny v hráčském kádru. Pokra-

čovat již nebudou legionáři Tim 
Jenko Bogdanić a Sergey Petry-
chenko, ani domácí odchovanec 
Lukáš Malý.  
  „Z mnoha úhlů sezona dopadla 
velmi dobře. V hodně segmen-
tech jsme se jako klub posunuli 
dopředu, ať už se jedná o visibili-
tu, o rozvoj tréninkového proce-
su u „A“ týmu i u mládeže, o 
herní projev a u extraligového 
týmu i zlepšení v počtu bodů 
získaných v základní části. Bron-
zovou medailí jsme zakončili 
velmi úspěšný rok pro náš klub,“ 
uvedl ředitel klubu Vojtěch Srba. 
   
  Bronz slaví i mladší dorostenci 
  Loňská sezona přinesla pro 
dorostenecké týmy Lovců hned 
dvě medaile, jednu stříbrnou pro 
tým mladších dorostenců a jednu 
bronzovou pro jejich starší kole-
gy. Také v sezóně 2022/2023 
dokázali dorostenci navázat na 
loňský úspěch, když starší dorost 
obsadil v konečném součtu páté 
místo, mladší dorostenci vybojo-
vali pro házenkářský klub další 
bronz. Skvěle si vedly všechny 
mládežnické týmy Lovců a ke 
všem úspěchům gratulujeme. 
  Klub Lovci Lovosice by chtěl na 
tomto místě poděkovat všem 
fanouškům za celoroční podporu 
a partnerům za neutuchající pří-
zeň. Bez těchto faktorů bychom 
nemohli takto dobrých výsledků 
dosahovat. Jsme jeden tým, my a 
vy.                         Lucie Kantůrková  
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Plán zájezdů a ozdravných pobytů 

MO STP Lovosice na rok 2023 
 

Vícedenní pobyty: 
26. 8. - 1. 9. Sokolov - předběžná cena: 7 950 Kč 

Pobyt v Parkhotelu Sokolov, plná penze, bazén, výlety do okolí, 
doprava.     

17. - 22. 9. Poznávací zájezd Lipno - předběžná cena: 6 800 Kč  
   Hotel Fontána: pobyt v hotelu, polopenze, každodenní program, 

možnost koupání v bazénu, doprava v ceně.                                                              
       

Jednodenní zájezdy: 
Květen - zámek Veltrusy - předběžná cena: 300 Kč 

Září - zámek Stekník, Žatec - předběžná cena: 350 Kč                                               
Divadlo Most a Ploskovice – termíny budou upřesněny 

Vážení odběratelé, dovolujeme si vám oznámit, že z důvodů nut-
ných revizí a oprav na technologickém zařízení v Lovochemii a.s. 
bude ve dnech od 19. června (0.00 hod.) do 3. července (24.00 
hod.) přerušena dodávka teplé vody. Děkujeme za pochopení.  
Ing. Martin Macháček, ředitel Tepelného hospodářství města Lovosic, s.r.o. 

V červnu se otevře koupaliště 

Areál městského koupaliště v Lovosicích je od 1. června plně 
připraven na spuštění provozu a čeká se pouze na vhodné 
klimatické podmínky. Otevírací doba zůstává stejná jako  

v minulých letech, a to od pondělí do neděle od 9.00 do 19.00. 
Pokud by však počasí nepřálo, koupaliště bude uzavřeno. 

  Na koupališti jsou k dispozici 
tři bazény – plavecký bazén o 
rozměrech 50 x 18 m, dětský 
bazén 20 x 8 m se skluzavkou a 
dětský bazén 25 x 7 m. Pro ná-
vštěvníky koupaliště je nadále k 
dispozici beach volejbalový kurt, 
který pro letošní rok stojí 150 
Kč/hod. Kromě plaveckých ba-
zénů jsou na koupališti k dispo-
zici i další sportovní aktivity, 
jako je stolní tenis a plážový 
fotbal. Pro děti je k dispozici 
pískoviště a další dětské prvky. 
Všechny tyto aktivity jsou zdar-
ma. Vstupné na koupaliště zů-

stává stejné jako v minulých 
letech.  
  Během léta se na koupališti 
uskuteční několik zajímavých 
akcí, které sklidily v minulých 
letech úspěch. Pro více informa-
cí a rezervace beach volejbalo-
vého kurzu můžete kontaktovat 
koupaliště na telefonním čísle 
+420 733 713 173.               (pad) 

Ceník: 
Dospělí - 70 Kč 

Děti do 15 let -  40 Kč 

Senioři - 40 Kč 

Pěstovat zeleninu v centru města? 
Město zvažuje komunitní zahradu  
Zájem obyvatel o vypěstování si vlastního ovoce a zeleniny 
v posledních letech opět narůstá. A nemusí se přitom jednat 

jen o záležitost balkonu, vlastní zahrádky na chalupě, u domu 
nebo v zahrádkářské osadě. Záhonky s rajčaty a salátem  
můžeme stále častěji vidět i ve městech, a to například  

v prolukách mezi domy, školních pozemcích, vnitroblocích 
nebo dočasně nevyužitých pozemcích.  

  Vedle zahrádkářských osad 
nabývá na popularitě pěstování 
v rámci společných zahrad 
označovaných jako komunitní 
zahrady. O co se jedná? Větši-
nou o pozemek, který spolu sdílí 
komunita lidí za účelem pěsto-
vání a trávení volného času. 
Tvoří ji jak jednotlivci, tak i celé 
rodiny. Obvykle na tomto po-
zemku vzniknou záhonky jed-
notlivých pěstitelů, ale také část 
se společnými záhony i místo 
pro relaxaci. Každá komunitní 
zahrada mívá svého koordináto-
ra a další členy, kteří na toto 
místo dochází, tráví zde volný 
čas a společně se o území starají 
a rozvíjí ho. Komunitní zahrady 
jsou určeny všem zájemcům o 
pěstování, zejména pak těm, 
kteří nemají přístup k vlastnímu 
pozemku a pěstování na balko-
ně nebo v bytě jim nestačí, nebo 
těm, kteří s pěstováním začínají 
a chtějí si ho vyzkoušet nejprve 
v menším. Pro mnoho z nich je 
pak důležité i to, že ukazují 
svým potomků, jak se dá ovoce 
a zeleninu vypěstovat. 
  Kromě snahy vypěstovat si 
potraviny na komunitní zahrady 

členy láká i to, že se jedná o 
místa pro relaxaci a potkávání 
se s ostatními. Takové místo pak 
oceňují mimo jiné třeba lidé na 
rodičovské dovolené, kteří sem 
míří s dětmi, nebo naopak starší 
lidé, kteří si zde užívají mezige-
neračního setkávání se. Z pohle-
du celého města se komunitní 
zahrady stávají také důležitou 
součástí městské zeleně. Vedle 
pěstování se zde často kompos-
tuje bioodpad a využívá dešťo-
vá voda.  
  Podobné místo by mohlo 
vzniknout i v Lovosicích. Odbor-
níci z univerzity v Ústí nad La-
bem ve spolupráci s městem 
nyní vytipovávají a ověřují mož-
ná místa, kde by komunitní za-
hrada v Lovosicích mohla vznik-
nout. Zájem obyvatel o vybraná 
místa bude ověřován univerzi-
tou v průběhu června pomocí 
rozhovorů s občany. O dalším 
vývoji Vás budeme informovat. 
 

Autoři příspěvku: Jan Macháč a Ma-
rek Hekrle, výzkumníci z Univerzity  
J. E. Purkyně v Ústí nad Labem reali-
zující v Lovosicích výzkum v rámci 
projektu TAČR PotravSOS (číslo pro-
jektu TL05000718) 

Odstávka topného systému 

6. 6. Osvoboditelů (parkoviště u Turka), Dlouhá (parkoviště)  
7. 6. Osvoboditelů (parkoviště u DSL), Husova  
13. 6. Palackého, Mírová  
14. 6. U Nadjezdu s napojením na ul. Terezínská, Vančurova  
20. 6. Wolkerova (parkoviště), Zámecká (parkoviště u kryté-
ho bazénu)  
21. 6. Okružní, Hluboká  
27. 6. Tovární, Osvoboditelů (parkoviště u sochy)  
28. 6. U Výtopny, Příčná, Labská  

Úklid komunikací v červnu 
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  16. ledna se uskutečnilo poprvé ve spolu-
práci s krajským úřadem na Krajském úřadu 
v Ústí nad Labem vyhlášení Atlet roku 2022. 
Mezi všemi vyhlášenými jsme měli i my, ASK 
Lovosice, dva své zástupce. V kategorii žac-
tva se vyhlašovali dva nejlepší chlapci a dvě 
nejlepší dívky a oba dva nejlepší žáci byli z 
našeho oddílu. Byli jimi vrhač Jaroslav Smělý 
mladší a mílař Dan Kačur. Dále se poprvé 
vyhlašoval Krajský pohár mládeže ve skocích, 
vrzích, sprintech a bězích. Zde jsme měli 
rovněž dva zástupce a těmi byli za vrhy žac-
tva Jaroslav Smělý mladší, který měl ze všeho 
mládežnictva absolutně nejhodnotnější vý-
kon (průměr ze tří závodů) ohodnocený 996 
body, a druhým zástupcem byla juniorská 
výškařka Viktorie Klepetková. 
  Ve dnech 4. - 5. března se uskutečnilo v 
ostravské hale mistrovství ČR žactva, kde 
jsme měli tři zástupce našeho oddílu. Přesto-
že si všichni tři vytvořili nové skvělé osobní 
rekordy, tak po loňském úspěchu, kdy naši 
žáci přivezli dvě zlaté medaile, zachraňoval 
medailovou pozici vrhač Jaroslav Smělý mla-
dší, když jako první žákovský vrhač obhájil 
halový titul mistra ČR v novém osobním re-
kordu 16,86 m (měsíc předtím na přeboru 
kraje zvítězil tehdy rovněž v osobním rekor-
du 16,74 m). Dalšími skvělými reprezentanty 
našeho oddílu na tomto mistrovství byli Petr 
Gala, který v heroickém výkonu na trati 1 500 
m obsadil 4. místo za 4:26,61 min, když až 
do posledních metrů bojoval o bronzovou 
medaili, a Elena Kutílková obsadila rovněž na 

trati 1 500 m dívek 13. místo za výkon 
5:20,54 min. O týden dříve, 25. - 26. února, 
se rovněž v této hale uskutečnilo doroste-
necké a juniorské mistrovství ČR, kde jsme 
měli v dorostu rovněž tři zástupce a také si 
všichni tři vytvořili nové osobní rekordy. Na 
trati 3 000 m obsadil 7. místo Dan Kačur za 
výkon 9:11,81 min, na trati 1 500 m obsadila 
12. místo Ema Kučerová a na nejdelší sprin-
térské trati 400 m obsadil Jan Soukup rovněž 
12. místo za výkon 52,54 s, když mu finále 
uniklo jen o pár setin sekundy. 
  Před měsícem se rozjela dráhová sezona. 
Naše vrhačská sezona začala již 1. ledna, kdy 
vrhač Jaroslav Smělý mladší se hned dostal 
na pozici lídra českých žákovských tabulek. V 
letošní sezóně se pokouší obhájit loňské 
prvenství v českých tabulkách v hodu diskem 
a ve vrhu koulí a ještě 2. místo v hodu kladi-
vem. Při nedělním mítinku 7. 5. v německém 

Freibergu vylepšil výkony na pozici lídra čes-
kých tabulek v disku 1 kg výkonem 55,70 m 
a v kouli 4 kg, když se poprvé v životě a 
hned třikrát za sebou dostal za hranici 17 m 
výkonem 17,22 m. V pondělí 8. 5. nastoupil 
ke svému prvnímu většímu dorosteneckému 
závodu při 1. kole družstev dorostu a juniorů 
a vytvořil na teprve 14letého vrhače úžasné 
výkony. Nejprve v disku 1,5 kg hodil vynikají-
cích 49,22 m (překonal oddílový rekord Davi-
da Koblischkeho skoro o 5 m) a tímto výko-
nem je zatím mezi dorostenci na 3. místě v 
českých tabulkách. Dále pak vrhl v kouli 5 kg 
15,01 m (Čímž překonal 55 let starý doroste-
necký oddílový rekord našeho legendárního 
Jaroslava Zelenky. Za dva roky se bude po-
koušet překonat dalšího našeho legendární-
ho koulaře Jaroslava Brabce. Při mítinku v 
německém Freibergu Jaroslav Smělý mladší 
mimo soutěž vrhl 6 kg juniorskou koulí 13,56 
m, přičemž juniorský rekord oddílu je 17,15 
m právě Jardy Brabce, což je ob dvě katego-
rie výše.) a v dorosteneckých českých tabul-
kách by mu prozatím patřilo 5. místo a stej-
né místo by mu patřilo i v hodu kladivem  
5 kg, když hodil 48,89 m, přičemž výkon žá-
kovským kladivem 4 kg má letos 46,69 m. 
Všechny tři výkony dorosteneckými vahami 
jsou velké osobní rekordy. 
  Zatím se mnohým našim atletům daří na 
začátku sezóny překonávat osobní rekordy a 
přejeme jim, ať se všem daří v sezoně co 
nejlépe, podle vlastních představ.  
                                                   Jaroslav Smělý 

Lovosičtí atleti zaznamenali několik úspěchů 
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Rej čarodějnic na MŠ Resslova 

Ve školce jsme měli celý týden  
v čarodějnickém duchu – zpívaly 
se tajemné a čarovné písničky, 
tančilo se kolem „ohně“, vymýš-
leli jsme čarodějnická jména, 
vařil se čarovný lektvar a vyráběl 
se kocour Mikeš, který žije s ča-
rodějnicí na hradě. Některé děti 
si vyrobily také svoji čarodějnici, 
kterou si vyzdobily podle vlastní 
fantazie.  
  Ten pravý čarodějnický den si 
děti z MŠ Resslova užily ve čtvr-
tek 27. dubna. Ráno je na třídách 
místo učitelek vítaly čarodějnice 
a děti se hned zapojily do čarov-
ných her. Na zahrádce mateřské 

školy pak na děti čekaly úkoly, 
které si připravila čarodějnice 
Lucka. Děti létaly na košťatech, 
sbíraly příšeráky kouzelnými 
kleštěmi a házely je do lektvaru, 
namotávaly pavouky a lovily 
v mouce čarodějnické ingredien-
ce, jako jsou pavouci, kosti, pra-
sečí nos, feferonky nebo ptačí 
pařáty. Po splnění všech úkolů 
čarodějnice Lucka pochválila 
všechny děti, jak vše zvládly, a 
předala jim kouzelné lízátko. Na 
závěr celého kouzelnického do-
poledne si děti zatancovaly při 
čarodějnických písničkách. 
     Klára Wasylyszynová, MŠ Resslova 

Na ZŠ Antonína Baráka  
začal projekt Erasmus+ 

  V rámci projektu Erasmus+, 
financovaného Evropskou unií, 
navštívili žáci osmých tříd part-
nerskou školu Leonhard-Frank-

Oberschule ve městě Coswig 
v Německu. Projekt s názvem 
„Ahoj Evropo, spojení navázáno“ 
měl přispět k obnovení vztahů, 
které byly přerušeny zejména 
kvůli covidové pandemii. Přeje-
me si, aby naši žáci opět nava-
zovali vztahy s vrstevníky, a rádi 
bychom přidali i přeshraniční 
rozměr. Hlavním cílem bylo se-
známit žáky s kulturou soused-
ního státu a odbourat jazykové 
bariéry. Program byl opravdu 

bohatý. Navštívili jsme význam-
né kulturní památky spjaté 
s česko-německou historií, jako 
je pevnost Königstein, zámek 
Moritzburg, porcelánku v Míšni. 
Strávili jsme pěkný den na part-
nerské škole, hráli seznamovací 
hry, lezli na lezecké stěně v 
Boulderdomu, společně vařili a 
sportovali. Zážitků máme oprav-
du mnoho. Navázali jsme nová 
přátelství, a to jak mezi žáky, tak 
pedagogy. Proto už plánujeme 
další setkání, na která se velmi 
těšíme.  
            Bc. Martina Jablonovská M.A.,  
                       koordinátorka projektu 
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Děti v mateřince zkoumaly vesmír 
  Poslední dubnové dny se třída 
Mateřské školy v Sulejovicích 
začala neobvykle proměňovat. 
Celý týden přinášeli rodiče spo-
lečně s dětmi různě velké mode-
ly raket, kosmonautů a jiných 
vesmírných objektů. Nechyběly 
ani detailně propracované a 
popsané modely hvězdné oblo-
hy. Zahájili jsme totiž několika-
denní projekt s názvem „Ves-

mír“. Nápad zapojit do aktivit 
MŠ rodiče, kteří se na chvíli vrá-
tili do dětských let a společně 
s dětmi doma vytvořili úžasné 
práce, byl opravdu skvělý. Vý-
stavka všech krásných modelů 
bude ještě nějakou dobu zdobit 
prostory školky. Opětovně by-
chom chtěli všem poděkovat za 

úžasnou spolupráci a kreativitu. 
Projekt jsme ukončili výletem do 
planetária. A děti? Děti jsme 
touto akcí obohatili o radost ze 
společného tvoření a spoustu 
zážitků. Práce s dětmi touto 
formou není ojedinělá. V únoru 
jsme zařadili projekt na téma 
„Žijeme zdravě“, zaměřený na 
péči o lidské tělo a zdravý život-
ní styl. Pozvání k nám přijala 
zdravotní sestřička z oddělení 
ARO, která dětem ukázala, jak 
poskytnout první pomoc, a děti 
si mohly vyzkoušet nepřímou 
srdeční masáž. I nadále se bude-
me snažit připravovat další zá-
bavné a zajímavé aktivity pro 
děti i jejich rodiče.  
     Kolektiv Mateřské školy Sulejovice 

ZUŠka byla v soutěžích úspěšná 

  V soutěži ZUŠ vyhlášené MŠMT 
se dařilo hudebníkům. V komor-
ní hře v ústředním kole v Liberci 
(21. 4.) získalo Trio příčných 
fléten ve složení Eliška Dolejší, 
Ema Hančlová a Adéla Kuglero-
vá 3. místo, na krajské úrovni 
pak zabodovaly dívky ještě spo-
lečně s Hanou Drašnarovou a 
Eliškou Donátovou v Kvintetu a 
přivezly z Mostu 1. místo. Obě 
seskupení děvčat byla oceněna 
Zlatým pásmem i na celostátní 
přehlídce Svitavské komoření 
10. 5. 2023. Oceněna byla též 
paní učitelka Eva Peluňková za 
pedagogické vedení.  
  Letošní ročník soutěží ZUŠ 
patřil i hře na klávesové nástroje 
- naši žáci se představili 22. 4. 
v krajském kole v Teplicích. V 
sále konzervatoře nejen před-
vedli své dovednosti, ale získali 
také nové zkušenosti a inspiraci 
pro další práci s EKN. Porota 
ocenila jejich vystoupení 3. mís-
tem – Eva Drašnarová, diplo-
mem za účast – Martin Szy-
mański a 2. místem – Tereza 
Červenková (p. uč. Petra Dolejší) 
a Vojtěch Janecký (p. uč. Karel 
Tesařík). 
  Jarní soutěžení mají za sebou 
také zpěváci Jan Svoboda, Zuza-

na Megová (p. uč. Julie Nepusti-
lová), Viktorie Krobová a Daniel 
Zeman (p. uč. Jakub Koch). 
Všichni si zazpívali na přehlíd-
kách Top Voice a Česko zpívá 
2023, v níž se Daniel probojoval 
až do finále, ve kterém obsadil 
6. místo. 
  Vítěznou prací se může po-
chlubit i výtvarný obor. Do sou-
těže Pestrý svět 2022/23 na té-
ma Voda zaslalo plastické vý-
tvarné práce několik našich vý-
tvarníků. Hlavní cenu v kategorii 
dětí bez postižení zraku získala 
Anna Vajdlová (p. uč. Jana Klí-
mová). Soutěž pod záštitou Ne-
viditelné výstavy a nadačního 
fondu Krasohled si klade za cíl 
propojit dvojí způsob vnímání – 
dětí se zrakovou vadou a jejich 
vrstevníků. Hrdí jsme i na mimo-
řádné ocenění souboru desko-
vých obrazů v 8. ročníku soutěže 
V srdci paní Zdislavy, které zís-
kala společná práce sedmi na-
šich studentek, a na čestné 
uznání Nicol Čepičkové (p. uč. 
Vlasta Triebová) v mezinárodní 
výstavě Lidice 2023. 
  Všem soutěžícím i jejich peda-
gogům blahopřejeme a děkuje-
me za skvělou reprezentaci ško-
ly!                              ZUŠ Lovosice 

  Jarní měsíce byly plné soutěží a pro naši školu opět úspěšné.  
Kuchařská soutěž Finále Zdravé 5 

  Velmi oblíbeným kroužkem na 
Základní škole Sulejovice je 
kroužek pečení a vaření vedený 
paní učitelkou Sedlákovou. Děti, 
které navštěvují pravidelně tento 
kroužek, sestavily čtyři tříčlenné 
týmy a ve čtvrtek 13. dubna se 
vydaly do blízkých Lovosic, aby 
připravily pokrmy do celostátní 
soutěže „Finále Zdravé 5“. Zdra-
vá 5 je unikátní celorepublikový 
vzdělávací program pro základní 
i mateřské školy, který je zamě-
řený na zdravý životní styl, pře-
devším v oblasti zdravé stravy. 
Tento program je poskytován 
zdarma Nadačním fondem Al-
bert. 
  Protože naše škola zatím ne-
disponuje kuchyňkou, k vaření a 
pečení jsme využili školní ku-
chyňku Základní školy speciální, 
Základní školy praktické a Prak-
tické školy v Lovosicích. Součástí 
soutěže je též sdílení radosti z 
dobře odvedené práce, a tak 
naši žáci naservírovali čtyřcho-
dové menu žákům 1. a 2. roční-
ku Praktické školy dvouleté a 
jejich učitelkám. 
  A co se podávalo? Děvčata z 
týmu Zmrzlinky školy upekla 
škvarkové placky, Zelenáčci ze 2. 

třídy připravili hráškový krém, 
tým Vařečky zabodoval rizotem 
z bulguru a tým Školních mňa-
mek připravil lahodné dortíky. 
Všechna jídla sklidila jak u dětí, 
tak u pedagogů velký úspěch. 
Odměnou za naši práci nám 
byly prázdné talíře. 
  Celé vaření a pečení jsme peč-
livě zdokumentovali a přihlásili 
všechny naše týmy do soutěže. 
K naší velké radosti odborná 
porota vybrala tým Zelenáčků 
do velkého celostátního finále, 
které se uskuteční 26. května v 
Praze. Na náš tým ve složení 
Amálka Runge, Anežka Růžičko-
vá a Honzík Růžička čekají ve 
finále tři nelehké úkoly.  Budeme 
jim držet palce, aby se umístili 
co nejlépe. 
  Ani ostatní týmy ale nemusí 
být smutné, porota se jim roz-
hodla udělit ocenění za krásně 
a originálně zpracované přihláš-
ky, splněné zadání a celkový 
přístup k soutěži. 
  Celý pedagogický sbor děkuje 
dětem za zodpovědný přístup a 
prokázané dovednosti v této 
soutěži. 
                     Mgr. Marcela Házlová, 
                                    ředitelka školy 
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Fotostrana 

Květen: Koncerty, pohádka, vernisáž a příznivé počasí pro venkovní akce 

První květnové pondělí se na Václavském náměstí konala Májová veselice. Hrálo se, veselilo, nechyběly atrakce pro děti a za doprovodu 
dobré muziky si návštěvníci užili fajn první květnové odpoledne. Po dvouleté covidové pauze se sociální služby opět představily lovosic-
kým občanům. Cílem této akce, na kterou dorazil například Český červený kříž s ukázkami první pomoci nebo litoměřická Diakonie, je vy-
světlit občanům, na koho se mají obrátit, pokud se dostanou do tíživé sociální situace. Pátý ročník této vydařené akce doprovodil bohatý 
kulturní program. Lovosicemi se v sobotu 20. května linula vůně gulášů. Gulášfest uspořádal Svaz Maďarů Lovosice spolu s Centrem kultu-
ry LOVOš. Velké poděkování patří všem jedenácti přihlášeným týmům. Náměstí bylo plné spokojených návštěvníků, kteří kromě gulášů 
mohli ochutnat také piva z lokálních minipivovarů. Dětem zpříjemnil neděli 14. května Sváťa, a to pohádkou O šípkové Růžence. Na sále 
LOVO Divadla se dále konal jarní koncert Koťat a Koťátek, vystoupili žáci místní ZUŠky a seniorům na tradiční nedělní zábavě zahrála k 
tanci a poslechu skupina PF Band. Na slavnostní vernisáži v LOVO Galerii přednesl příznivcům umění pan Petr Šika poutavou promluvu o 
své umělecké tvorbě, o esenci umění a o nezapomenutelných zážitcích z jeho pestrého života. Jedinečnou výstavu s názvem "Světla a stí-
ny" lze obdivovat až do 27. června.                                    Daniela Kekrtová, Centrum kutury LOVOš, foto: D. Kekrtová, A. Cooper, archiv Svazu Maďarů  
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Akce 

Gulášfest zaútočil návštěvníkům na chuťové buňky 

Guláš hovězí, jelení, po cikánsku, zvěřinový, kančí, gazdovský nebo maďarský. V sobotu 20. května se Václavským náměstím  
v Lovosicích linula vůně gulášů na mnoho způsobů. Pivo teklo proudem a o bohatý kulturní program bylo postaráno.  

Jedenáct přihlášených týmů se utkalo v soutěži o nejlepší kotlíkový guláš. 
  Svaz Maďarů Lovosice spolu s Cen-
trem kultury LOVOš uspořádal akci, 
která zaútočila na chuťové buňky ná-
vštěvníků. Po guláších se totiž jen za-
prášilo. Tuto akci, která se nesla ve 
znamení dobrého jídla, pití, hudby a 
tance, si nenechaly ujít stovky nadšen-
ců a gurmánů. Točila se piva regionál-
ních pivovarů: Hákův parní pivovar, 
Němý medvěd, Pivovar Mlýn nebo 
Biskupský pivovar U sv. Štěpána. Pro-
gram zpestřilo vystoupení maďarské 
folklorní skupiny Nyitnikék a irské tan-
ce Gall-Tír, zahrála kapela Karavana a 
No Headache. 
  A jak toto gulášové klání dopadlo? 
Na třetím místě se umístil tým kuchařů 
ze Sulejovic. Hlavním šéfkuchařem byl 
Arpád Marcinkó starší s pomocníkem 
Arpádem Marcinkó mladším. Druhé 
místo obsadil tým z místní restaurace 
Beseda Lovosice. Zvěřinový guláš uva-
řil Lukáš Nehyba s pomocníkem Jose-
fem Pavlasem. Cenu za nejlepší kotlí-
kový guláš si převzal Kližka klub Po-
kratice. Trojice kuchařů – Martin Čer-
ný, Jaroslav Drdlík a Jiří Lucius svou 
radost neskrývali a odnesli si jako od-
měnu poukaz na sele v hodnotě  
2 500 korun.                  Iveta Pospíšilová 
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  V tomto měsíci už růže naplno 
kvetou. Nezapomínejte, že od-
kvetlé části musíte odstraňovat 
nejenom proto, aby keříky pěk-
ně vypadaly, ale také abyste 
podpořili další kvetení. 
  Opakovaně kvetoucí odrůdy 
po prvním kvetení přihnojte 
speciálními, rychle působícími 
hnojivy. Během delšího období 
beze srážek musíte zalít zejména 
růže zasazené na jaře. Nikdy 
nezavlažujte na listy, vždy ke 
kořenům.  
  Přihnojit jehličnany? Když mají 
být jehličnany na zahradě pěkné 
a zdravé, potřebují více péče než 
ty druhy, které rostou v lese. V 
tomto období rostou nové vý-
honky, které potřebují dostupné 
živiny, proto je teď ten správný 
čas pro závlahu a přihnojení. 
Vhodné je speciální hnojivo na 
jehličnany, které obsahuje 
správný poměr dusíku a hořčíku. 
Při nedostatku živin jsou konife-
ry méně odolné proti chorobám 
a škůdcům. 
  V červnu proto zkontrolujeme 
násadu plodů na ovocných stro-
mech a podle potřeby ji upravu-
jeme ruční probírkou. Po červ-
novém opadu, když mají plody v 

průměru asi 2 cm, odstraníme 
všechny špatně vyvinuté plody, 
deformované nebo zasažené 
chorobami a škůdci. Současně 
protrháme i shluky zdravých 
plodů a ponecháme jen jeden 
nebo dva nejlépe vyvinuté. Při 
správné probírce jsou plody od 
sebe na větévce vzdálené 10 až 
15 cm, u velkoplodých odrůd i 
více, ale protože jsou zatím ma-
lé, celkový dojem může vyvolá-
vat obavy z malé úrody. Nako-
nec však získáme kvalitní úrodu 
krásných plodů a strom není 
oslabený.  
  Vinná réva – v některých fázích 
růstu je vinná réva náročná na 
dostatek vláhy, např. před raše-
ním nebo po odkvětu při inten-
zivním růstu bobulí. Ideálním 
řešením zavlažování je kapková 
závlaha. Zavlažování je potřebné 
především tam, kde se ve vinici 
kromě révy pěstuje i další pod-
plodina. Pokud je to např. zele-
nina, je zavlažování pro zahrád-
káře samozřejmostí. Je však nut-
né si uvědomovat, že i zatravně-
ní v meziřadí odebírá z půdy 
vodu a také živiny, proto je nut-
né vysetou trávu hnojit dusíkem. 
                                       Petr Kumšta 

Červen na zahradě 

  Začínající i zkušenější muzikanti 
mají opět šanci zahájit hlavní 
den festivalu Altros Rockfest. 
Jeho 23. ročník se uskuteční 14. 
- 15. července v lovosickém le-
soparku Osmička a vystoupí na 
něm legendární Vypsaná fiXa, 
Slobodná Európa (SK), Adam 
Bomb (USA), Nežfaleš, Fleshless, 
Krleš, Pirates of the Pubs, Fatal 
Punishment a řada dalších kapel 
z regionu, celé republiky i zahra-
ničí. 
  Do soutěže Altros Blast se in-
terpreti mohli hlásit zasláním 

ukázky své tvorby na faceboo-
kovém profilu festivalu do konce 
května. Sobotní den tradičního 
rockfestu zahájí ten, komu dáte 
na stejném profilu od 1. do 15. 
června v anketě nejvíc hlasů.  
  Předprodej vstupenek probíhá 
na www.kclovos.cz. 

Altros hledá rozjezdovou kapelu 

dnesek.lovosice.com 
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Sport 

Uctít památku Josefa Rajcherta 
přijely tři stovky závodníků 

  Tradiční Májový pohár karate v 
Lovosicích změnil své jméno po 
jeho zakladateli, nestorovi čes-
kého karate Josefu Rajchertovi, 
který vloni podlehl dlouhé a 
neúprosné nemoci. Uctít jeho 
památku přijelo na 300 závodní-
ků z celé České republiky, kteří 
změřili své výkony ve velmi na-
bitých kategoriích. Pořádající 
klub Sport Union – Shotokan 
klub Rajchert Ústí nad Labem a 
Lovosice nominoval na tuto 
soutěž 50 závodníků ve všech 
věkových kategoriích a mimo 
jiné i 9 rozhodčích, kteří dbali na 
velmi dobrou úroveň závodů. 

Podařilo se nám uspořádat vel-
mi kvalitní soutěž pod vedením 
Josefa Rajcherta juniora jako 
ředitele soutěže a Vladimíra 
Jandy ve funkci hlavního roz-
hodčího. Díky patří jak rodičům, 
kteří tuto krásnou soutěž připra-
vili, tak i drobným sponzorům 
za stran rodičů, a hlavně městu 
Lovosice, které soutěž podpoři-
lo.  
  Radost máme i ze zisku 55 
medailí, z toho 16 zlatých, 13 
stříbrných a 26 bronzových, 
tímto výkonem jsme se stali 
jasně nejúspěšnějším týmem 
memoriálu.                  Jiří Čepička 

Jarní putování okolím Lovoše 

  Poslední dubnový týden se 
obléklo České středohoří do 
zářivých květových šatů. Byl to 
slib pořadatelům, že o 42. ročník 
Jarního putování okolím Lovoše 
může být velký zájem turistů. 
Duben se však nehodlal vzdát 
své pověsti nositele bláznivého 
počasí. Přichystal pro pořadatele 
z lovosického Klubu českých 
turistů, scházejících se brzy ráno 
na svá stanoviště, hodně mokré 
přivítání. Počasí bylo svými roz-
mary dubnu po celý den věrné, 
sluníčko občas vystřídal déšť, 
občas si i Lovoš oblékl mrako-
vou korunu. A to byl zřejmě 
hlavní důvod, že v dlouhé histo-
rii pochodu využilo k pohybu 
v jarní přírodě nejméně turistů, 
celkem 262. 
  Od již tradičního místa prezen-
ce v restauraci Sauna odvezly 
turisty autobusy tentokrát do 
Sutomi, odtud se vydali na cel-
kem šest tras. Sedmá, dlouhých 
50 km, startovala přímo od Sau-
ny již v sedm hodin ráno. Pro 
celkem 44 dětí, které se pocho-
du zúčastnily, čekalo malé pře-
kvapení. V sedle Lovoše paní 
Burianová a Šafratová připravily 
koutek se soutěžemi, kde si mla-
dí turisté mohli vyzkoušet své 
znalosti a obratnost. V cíli na 

vrcholu Lovoše dostal každý 
účastník malou sladkou odměnu 
a pamětní list. Ten byl jako ob-
vykle jiný než vloni, tentokrát 
připomněl kvetoucí středohoří.  
  Nejkratší trasu 4 km z Bílinky 
přímo na Lovoš si vyšláplo cel-
kem 107 turistů, včetně 53 přátel 
z  Coswigu. Trasu 8 km, která 
vedla po žluté ze Sutomi přes 
Boreč do cíle, absolvovalo cel-
kem 38 turistů. Na 12 km kolem 
Košťálova a přes Březno si 
trouflo 29 turistů. Tradičně se na 
špici oblíbenosti drží trasa 16 
km. Ta zavedla 52 přátel pohybu 
v přírodě pod Košťálov, do 
Oparenského údolí a účastníci 
po posilnění v Černodolském 
mlýně vystoupali do cíle na Lo-
voši. Skalní turisté, kteří se řídí 
heslem: „Není špatné počasí, je 
jen špatné oblečení,“ si vybrali 
delší trasy 25 km (23 účastníků) 
a 33 km (10 účastníků). V sedm 
ráno na trasu 50 km vyrazili dva 
dálkoplazové. 
  Výbor KČT děkuje všem dvaceti 
pořadatelům za zajištění akce, 
manželům Černohorským a ná-
jemci chaty, společnosti Hory a 
kopce s.r.o., za perfektní zázemí.  
  Za rok nashledanou na 43. 
ročníku Jarního putování okolím 
Lovoše.               Ing. Miloš Vodička 

Mistrovství Ústeckého kraje 
v turistickém závodě se vydařilo 

  V neděli 23. dubna se pod 
Lovošem běželo Mistrovství 
Ústeckého kraje v turistickém 
závodě. Pořadatelským oddílem 
byli lovosičtí turisté z oddílu 
TOM Vejři. Již třetím rokem ten-
to závod startoval na konci Lo-
vošské ulice a jeho tratě vedly 
pod kopcem. Konkrétně se jed-
nalo o tři trasy o různých dél-
kách pro různé věkové katego-
rie. Letos se zúčastnily pouze 
dva oddíly, takže akce proběhla 
v rychlém tempu a již v brzkých 
odpoledních hodinách se mohla 
také veřejnost přijít podívat na 
vyhlášení výsledků, které probí-
halo na náměstí. 
  Závod samotný se po všech 
ohledech vydařil, běžci byli 
úspěšní, organizátoři spokojení. 
V disciplínách, jako je například 
hod míčkem, překonání azimu-
tových úseků, vázání uzlů, určo-
vání dřevin a další, prokázali 
zúčastnění svou zdatnost a ob-
ratnost. Počasí stálo také na naší 
straně, a tak nebylo těžké po 
celou dobu závodu si udržet 
dobrou náladu. Jak již bylo na-
značeno, závodníkům se dařilo. 
Jak lovosičtí, tak mikulášovičtí si 
domů odnesli nejen medaile, ale 
také postupy do celorepubliko-
vého Českého poháru. První 
závod, kde se utkají oddíly 

z celého Česka, proběhne ve 
Frýdku-Místku, následující pak 
v Janské a v Pacově. Tyto závo-
dy se budou konat během květ-
na, na nich mají mladí turisté 
možnost získat postup na Mis-
trovství ČR a na následné Mezi-
národní mistrovství. Držíme 
palce!             Gabriela Schejbalová 
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Ceník inzerce v Lovosickém dnešku:  
 

Celá strana A4: 7000 Kč (200x260) 
 1/2 strany: 3500 Kč (200x130)   
1/4 strany: 1750 Kč (100x130) 

1/8 strany: 875 Kč (100x65) 
 

E-mail: sefredaktor@meulovo.cz (ceny bez DPH) 

  Paní Zdeňka Fleková byla dlou-
holetou pracovnicí Městského 
úřadu v Lovosicích, byla vedoucí 
odboru správního a vnitřních 
věcí. Odbor zajišťoval spolupráci 
se školami, kulturními, společen-
skými a sportovními zařízeními 
ve městě a organizaci voleb do 
Parlamentu ČR, Senátu i voleb 
komunálních. Byla rovněž tajem-
nicí komise pro kulturu, školství 
a sport. Zasloužila se o oslavy 
850 let od 1. zmínky o osadě 
Lovosice a hlavně o velmi úspěš-
né oslavy 400 let města Lovosice 
v roce 2000. Objevila osobně 
slavného rodáka, fotografa An-
tonína Kratochvíla. (Poznámka 
autorky: Její zásluhou píšu měst-
skou kroniku, přiměla mě 
k tomu v roce 1998.) Někteří 
občané ji znali jako vedoucí pře-
stupkové komise. Do Lovosické-
ho dneška napsala asi 20 Pře-
stupkových střípků i některé 
další články z oblasti kultury. Do 
důchodu odešla 31. března 
2010. Často a ráda navštěvovala 
mnohé kulturní akce v Lovoši i 
knihovně. 
  Zesnula neočekávaně v neděli 
23. dubna ve věku 74 let. Rodina 

se s drahou zesnulou rozloučila 
v obřadní síni na hřbitově v Lo-
vosicích. Bude nám všem chybět, 
nejvíce ale synovi Janovi. 
  Čest její památce!                 (hz) 

V dubnu náhle zemřela  
paní Zdeňka Fleková 

  Jaroslav Čampulka se narodil 
v roce 1937 v Kladně, ale od 
svých 15 let bydlel v Lovosicích. 
Vystudoval zde Střední průmys-
lovou školu chemickou. Po ab-
solvování základní vojenské 
služby se vrátil do Lovosic. Jed-
nak proto, že tu našel práci v 
chemičce, a i proto, že v Lovosi-
cích byla výborná parta lehkých 
atletů a házenkářů (házenou hrál 
v letech 1959 – 1962). V Lovosi-
cích našel i svou ženu Jarmilu a 
narodil se jim syn Pavel. Volný 
čas trávil na zahrádce v Malých 
Žernosekách a velmi rád chodil 
do lesa na houby.  
  V době normalizace byl komu-
nisty z chemičky prohlášen za 
revizionistu a podle toho se pak 
odvíjel život rodiny. Vystřídal 
několik zaměstnání, aby nako-
nec dosloužil po sametové revo-
luci u svého původního zaměst-
navatele, v Lovochemii. Před 
penzí vydával podnikové noviny 
Lovochemie a později městské 
noviny Lovosický dnešek (2002 – 
2009). Několik let vydával Úštěc-
ký zpravodaj. 
  Psát povídky začal vlastně až 
jako redaktor Lovosického dneš-
ku, a to hlavně pro potřeby no-
vin. Později napsal své první 
vážnější poetické pokusy, s 
nimiž se etabloval na několika 
literárních webech, především 

Písmáku. Časem zatoužil dát 
svým nejlepším pracím knižní 
podobu.  Od května 2009 dod-
nes vydal vlastní knihy Sklíčka a 
kamínky (poezie 2005 - 2009), 
Zastávky na hlavní trati (povídky 
1997 - 2010), Vítr od Fujijamy 
(haiku 2006 - 2015) a převážně 
lyrickou sbírku Mé ženě (2007 - 
2013).  
  Pro přátele z literárních webů 
vydal (redakčně uspořádal, vysá-
zel, graficky upravil, zajistil tisk a 
někdy i distribuci) několik knih - 
Poetonálie (2011), Senem i ro-
sou (2011), Přívlastkové dny a 
noci, Báseň je zvláštní vize 
(2012), Doteky nebe, Perpetuum 
mobile, Psáno na Salaši, Svou 
lásku si chraň, Život není hra, S 
pomerančovou příchutí, Aslan a 
jiné povídky, Rozsypané a sebra-
né a naposledy výběr Měsíční 
povídky autorů skupiny Písmák 
(2018)...  
  Bývalý šéfredaktor Lovosického 
dneška zemřel po dlouhé nemo-
ci 13. května 2023. Jaroslav 
Čampulka měl nejen vnučky 
Elišku a Mariku, ale i dva prav-
noučky, Olivera a Maxmiliána, 
kterým bude chybět stejně jako 
manželce a synovi i všem přáte-
lům a známým. Rozloučení s 
drahým zesnulým proběhlo 
v úzkém rodinném kruhu. 
  Čest jeho památce!          (hz) 

Do novinářského nebe odešel  
Jaroslav Čampulka 
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Informace 

Kontaktní centrum a Terénní program Litoměřicka funguje i o prázdninách 

Většina dětí se na léto jednoznačně těší. Slovo „prázdniny“ zkrátka navozuje pozitivní asociace – odpočinek, klid, zábavu, pauzu 
od každodenních školních povinností. To, co děti a mládež nestihnou během školního roku kvůli učení, různým povinnostem  

a větší kontrole dospělých, si chtějí vynahradit o prázdninách. Právě proto také bývají červenec a srpen krizovými měsíci v oblasti 
experimentování s návykovými látkami.  

  Děti mají mnoho 
volného času, ne-
pravidelný režim, 
často nedostatečný 
dozor. O prázdni-
nách jim experi-

menty s drogami procházejí vel-
mi snadno, často bez jediného 
povšimnutí dospělých. Pozornost 
blízkých lidí je ale pro drogovou 
prevenci zcela zásadní. Konkrét-
ně v létě by měli rodiče podle 
odborníků dbát na to, aby dali 
dětem dostatek podnětů a po-
mohli jim naplánovat volný čas. I 
prázdniny strávené doma se dají 
prožít kvalitně a zajímavě. Pro 
děti je dobré stanovit si dopředu 
nad kalendářem rámcový plán, 
jak naložit s volným časem, a 
seznámit s ním rodiče. Lepší je 
začít povinnostmi a vlastními 
přáními. Volná chvíle o prázdni-
nách je také velmi vhodný čas 
pro rekapitulaci dlouhodobých 
předsevzetí a zároveň i ideální 
způsob, jak změnit to, co se ne-
daří.  

  Pokud rodiče začnou mít pode-
zření, že jejich potomek bere 
drogy nebo jinou návykovou 
látku, měli by věnovat větší po-
zornost varovným signálům. Me-
zi ně patří výkyvy nálad, časté 
poruchy spánku, výměna kama-
rádů, ztráta zájmů, agresivita, ale 
také to, že se doma začnou ztrá-
cet věci nebo peníze. Samostatně 
mohou být tyto příznaky pouze 
projevem puberty, dohromady 
ale mohou znamenat závažnější 
problém. 
  Jestliže si nejste jisti tím, co 
problém způsobuje, nebo se již z 
podezření stává jistota, můžete 
se obrátit na nás. Setkat se 
s terénními pracovníky přímo v 
Lovosicích nebo navštívit Kon-
taktní centrum v Litoměřicích.      
 

  Kontaktní centrum Litoměřice  
  a Terénní program Litoměřicka 

  Kontaktní centrum i Terénní 
program Litoměřicka se profilují 
jako nízkoprahová bezplatná 
služba. Důležitým aspektem je 

dostupnost a anonymita jak pro 
klienty, tak pro osoby blízké. 
Cílem služby je umožnit uživate-
lům návykových látek a návyko-
vého chování a jejich blízkým 
nalézt co nejlepší možné řešení 
v jejich tíživé situaci vedoucí k 
pozitivní změně a v konečném 
důsledku k možnosti léčby. 

  Terénní program 

  Pracovníky terénního programu 
můžete potkat ve městě Lovosice 
každé úterý od 9.30 do 15.00. 
V čase od 11.00 do 12.00 jsou 
terénní pracovníci na stanovišti u 
vlakového nádraží ČD. K rozpo-
znání terénních pracovníků může 
sloužit tato fotografie batohu 
s výrazným znakem služby (viz 
snímek).  
Tel: 606 229 979 

E-mail:  
terenni.program@kclitomerice.cz 

 

  Kontaktní centrum  
  Kontaktní centrum se nachází 
v Lidické ulici v Litoměřicích č.p. 
57/11 a je otevřeno od pondělí 
do pátku od 7.00 do 16.00. 
Tel: 416 737 182    
E-mail: info@kclitomerice.cz 

 

www.kclitomerice.cz 

Facebook:  
Kontaktní centrum Litoměřice 

 

Mgr. Martin Havelka, vedoucí KC a TP  

http://www.kclitomerice.cz
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  V posledních měsících se usku-
tečnily mnohé hezké akce. Byly 
to skvělé výlety vlakem do Gale-
rie kraslic v Libotenicích, do Bo-
tanické zahrady v Praze na vý-
stavu motýlů a do Národního 
muzea na výstavu „Móda našich 
prvních dam“, připravené Ivou 
Žaludovou. O jednodenní výlety  
byl jako vždy velký zájem, na-
vštívilo se i Polsko a na orchideje 
do Drážďan jely dokonce dva 
autobusy - zájezdy připravily 
Jarka Nosálová a Věrka Javůrko-
vá. Na zámky do Veltrus a Velvar 
jelo s jenčickým klubem osm 
členů. 
  Senzační senioři od dubna roz-
jeli také oblíbenou hru pétan-

que, a to každou středu od 9 
hod. v lesoparku Osmička. Jarka 
Stárová a Věrka Javůrková jsou 
připraveny zájemce naučit jed-
noduchou a skvělou hru nejen 
pro seniory. Při jarním Dnu zdra-
ví 6. dubna byli účastníci sezná-
meni se způsobem, jakým si 
pomoci od problémů s páteří a 
hlavně, jak jim předcházet. Jak 
Lenka Tichá, tak Vlasta Triebová 
názorně předvedly velmi účinné 
cviky,  které může zvládnou kaž-
dý.  „Jak na paměť“ nás učí Irena 
Suchá,  dlouholetá trenérka pa-
měti, základy léčebné metody  
Su Jok si opakuje každý měsíc 

Helena, keramiku učí Andrea a 
pocitové kreslení i Ivana Lásko-
vá. 
  Uskutečnily se i pobytové zá-
jezdy. Jarní Sezimovo Ústí mělo 
skvělý úspěch,  a tak bude pobyt 
zopakován v říjnu. V Libverdě 
byly pobyty dva, osvědčil se 
pobyt s autobusovou dopravou, 
mohli se zúčastnit i lidé méně 
pohybliví mající problémy s 
chůzí.  
  Letošní sportovní hry seniorů 
byly 10. května v Coswigu jako 
vždy skvěle zajištěny. Přivítat 
účastníky přišel i starosta Coswi-
gu. „Němečtí přátelé nasadili 
laťku hodně vysoko, máme o 
čem přemýšlet na příští rok, kdy 
hry připravujeme v Lovosicích,“ 
přiznává předsedkyně Úsměvu 
Libuše Žamberská.  
  Konala se také Prevence zdraví 
na náměstí pro širokou veřejnost 
a pro školy výuka samovyšetření 
prsu na modelu. Kytičkový den 
pro Ligu proti rakovině nám jako 
každý rok opět pomohlo zajišťo-
vat skvělé lovosické gymnázium, 
kterému patří velké poděkování. 
Díky patří i přátelům z klubů, s 
kterými spolek Úsměv spolupra-
cuje. Pro aktivní členky nám 
Centrum kultury Lovoš jako po-
děkování dalo vstupenky na 
koncert vážné hudby.             (hz) 

Akce spolku Úsměv=Zdraví  Skřítkové zpívali v Hezkých domech 

  Děti z našeho  pěveckého 
kroužku Skřítkové  navštívily 
opět seniory v Hezkých domech 
v Lovosicích. Tentokrát pro ně 
nacvičily pásmo písniček, které 
pod vedením p. učitelek D. Ma-
lákové a P. Holovské zazpívaly za 
doprovodu kytary. Zazněly pís-
ničky Večerníček, K životu na 
zámku, Dělání, dělání, Není nut-
no… Lidovou písničku Kdyby 
tady byla taková panenka si 
s dětmi společně zazpívali i seni-
oři. Bylo moc hezké vidět radost 
ze zpěvu nejen u dětí, ale právě 

u babiček a dědečků. Touto ná-
vštěvou se již poněkolikáté pro-
pojily obě generace a vzájemně 
se tak obohatily. Tyto nevšední 
zážitky jsou i inspirací do soutě-
že pro děti a seniory pod ná-
zvem Pošlete vzkaz příběhem, 
do které se naše MŠ zapojila. Na 
závěr děti předaly všem přáníčka 
pro radost a ženám ke Dni ma-
tek. Dopoledne si užili nejen 
klienti Hezkých domů, ale i děti. 
Budeme se těšit na shledání při 
dalších společných akcích. 
          M. Nováková, MŠ Sady pionýrů 
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Archiv: Rozhovor s Josefem Jíšou z roku 2005 

  Pane profesore, jste vedoucím Umělec-
kého pěveckého studia „Bell canto“. Kde 
studio začínalo? 

  Studio „Bell canto“ bylo od září 2001 umís-
těno v prostoru SOU Terezínská Lovosice, 
kde se konaly i zkoušky sboru. Prvním kon-
certem v učilišti byl Vánoční koncert 17. pro-
since 2001 s několika bloky vánoční a popu-
lární hudby. Dne 17. června 2002 se konal 
v sále Kulturního střediska Lovoš Benefiční 
koncert pro Nadaci pro transplantaci kostní 

dřeně pod záštitou starosty města Jana Kul-
hánka. 
   
  Po povodních v roce 2002 jste museli 
opustit prostory SOU Terezínská a přesíd-
lit do ZŠ Antonína Baráka. Zkoušky sboru 
se konají buď v učebně ZŠ, nebo v Bohu-
šovicích. Jaký stupeň kvalifikace mohou 
studenti získat? Máte už nějaké absolven-
ty? 

  Zájemci o sólový zpěv mají příležitost pod 

mým odborným vedením získat kvalifikační 
certifikát opravňující k profesionální pěvecké 
činnosti. V loňském roce získalo tuto kvalifi-
kaci pět absolventů po složení zkoušky a 
absolventském koncertním vystoupení v 
Kulturním domě v Terezíně (v dubnu 2004). 
Byli to: Mgr. Marie Nováková, Eva Procház-
ková, Anuška Melenová, Olga Šamšová a 
Martin Voborník. 

Celý rozhovor si přečtěte na  
dnesek.lovosice.com 

Nedožitých 100 let profesora Josefa Jíši 
Budoucí Mgr. MgA. Josef Jíša, CSc. se narodil 23. června 1923 ve Zbirohu. Absolvoval Učitelský ústav v Hořovicích a Filozofickou 

fakultu v Praze (český jazyk, hudební vědy) a AMU v Praze (obor sólový zpěv).   
  Kromě jiných škol působil jako vysokoškol-
ský hlasový pedagog a metodik hlasové vý-
chovy na PF v Ústí nad Labem a jako krajský 
školní inspektor pro hudební školy a konzer-
vatoř v Teplicích v Severočeském kraji. Byl 
také člen i předseda uměleckých porot v 
hudebních soutěžích v ČR i v zahraničí 
(Bulharsko Polsko, Francie).     
  V roce 1942 založil svůj první dívčí pěvecký 
sbor, který měl 100 členů a podnikl i v teh-
dejší nelehké době řadu koncertů. Poté byl 
jako mladý učitel totálně nasazen v Poldi 
Kladno a později jako lesní dělník na Roud-
nicku. Po válce nastoupil 6. června 1945 na 
měšťanskou školu v Bohušovicích nad Ohří, 
kde založil 60členný dětský sbor. Činnost 
sboru byla v krátké době velmi bohatá nejen 
na koncertech v okrese, ale sbor vystupoval i 
v Československém rozhlase v Praze a Ústí 
nad Labem s koncertním programem „Slo-

vanstvo v písni“. Sbor účinkoval na desítkách 
úspěšných koncertů, které po válce působily 
silně vlastenecky na posluchače. Po dvouleté 
vojenské službě se vrátil opět do severních 
Čech a byl ustanoven ředitelem tehdy zalo-
žených osmiletých středních škol v Terezíně, 
později Základní devítileté školy v Terezíně, 
kde působil 19 let. Za doby působení v Tere-
zíně založil dětský 80členný sbor a převzal 
45členný smíšený sbor Smetana. Vedle ředi-
telské a učitelské práce ve škole se věnoval 
rozsáhlé hudební činnosti s uvedenými sbo-
ry. Za svého terezínského působení s nimi 
podnikl 375 koncertů ve městě, okrese, re-
publice i zahraničí, např. NDR. V Terezíně 
založil pobočku hudební školy pro hudební 
nástroje – housle, akordeon, flétnu, klarinet, 
trubku a klavír. Jejich činnost použil i k do-
provodu dětského pěveckého sboru.  
  Ke složitějším skladbám Smetanovým, Dvo-
řákovým, Fibichovým, např. kantáta „Jarní 
romance,“ spolupracovala s pěveckými sbory 
i posádková hudba Terezín. Za tuto činnost 
byl několikrát odměněn městem Terezín, 
okresem Litoměřice i Severočeským krajem. 
Úspěšná byla i činnost souborů v národních 
pěveckých soutěžích, kde obsazovaly přední 
místa. Na vojenském cvičení záložních dů-
stojníků v Terezíně jako poručík v záloze 
nastudoval se smíšeným sborem složeným z 
manželek důstojníků déle sloužících vojáků i 
vojáků prezenční služby koncertní pěvecký 
program, se kterým zvítězil i v armádní sou-
těži, sbor měl 90 členů.  

  Po odchodu na Pedagogickou fakultu v 
Ústí nad Labem už kromě vyučování působil 
též jako sólista 100členného smíšeného sbo-
ru fakulty. V té době též publikoval odborné 
články do novin a studijních materiálů pro 
vysoké školy. Vystupoval rovněž v řadě ev-
ropských zemí jako pěvec na koncertech i v 
divadlech (NDR, Francie, Španělsko, Švýcar-
sko aj.). Po skončení 12leté funkce krajského 
školního inspektora odchází do důchodu. 
V té době působil několik let na ZUŠ v Lo-
vosicích, kde založil v roce 1986 pěvecké 
oddělení. V roce 2000 založil na žádost jeho 
bývalých a současných studentů ze ZUŠ 
Umělecké pěvecké studio Bell canto, které 
pracovalo dlouhá léta. Vychovávalo sólové 
zpěváky pro různé hudební žánry – populár-
ní, operetní i operní hudba. Řadu let podni-
kal prof. Jíša se svými žáky desítky koncertů 
a hudebních inscenací a vedl je k lásce k 
hudbě a umění. Mezi jeho publikační činnost 
patří Hlasová výchova budoucích učitelů, 
odborné články do novin a studijních materi-
álů pro vysoké školy.  
  V pátek 11. listopadu 2022 byl uveden v 
lovosické knihovně Vzpomínkový koncert k 

poctě prof. MgA. Josefa Jíši. Vnučka pana 
profesora Andrea Jíšová přednesla árie z děl 
Franze Schuberta, Bedřicha Smetany, Antoní-
na Dvořáka a Giuseppe Verdiho za klavírního 
doprovodu paní Oleny Janočkové. O panu 
profesorovi promluvila a moc hezky na něj 
zavzpomínala též Ing. Jitka Nezbedová, která 
koncerty Bell canta vždy uváděla. Přítomní 
zavzpomínali na skvělého hudebníka a člo-
věka. Mnozí si ho pamatovali jako sbormistra 
a klavírní doprovod Uměleckého pěveckého 
studia Bell canto, které v sále lovosické kni-
hovny uspořádalo mnoho nádherných kon-
certů. Na letním koncertě v roce 2018 oslavil 
v plné svěžesti a vitalitě své 95. narozeniny. 
Soubor třikrát vystoupil i v lovosickém koste-
le sv. Václava s benefičním koncertem du-
chovní hudby.  
  Naposledy jsme v knihovně pana profesora 
přivítali na Vánočním koncertě v roce 2019. 
Potom nastala doba karanténních opatření, 
kdy nebylo možné koncerty ani jiné akce 
pořádat. 26. února 2021 pan Josef Jíša náhle 
zemřel. Čest jeho památce!  
  Dne 23. června 2023 by se pan profesor Jíša 
dožil sta let.                                               (hz) 
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  Parník Bohemia se zapsal do čes-
kých dějin jako první parník posta-
vený na našem území. Jeho inau-
gurační plavba se uskutečnila v 
květnu roku 1841 a určen byl pro 
plavby po Vltavě a Labi mezi Obří-
stvím a Drážďany. Byl výsledkem 
spolupráce anglického podnikatele 

Johna Andrewse a konstruktéra 
Josepha Johna Rustona, kteří se 
stali jeho tvůrci. Parník Bohemia 
přinesl novou éru paroplavby do 
českých zemí a stal se symbolem 
technického pokroku 19. století. 
  Během plavby po proudu dosa-
hoval Parník Bohemia průměrné 

rychlosti 15,2 km/h, proti proudu 
pak 9,5 km/h. Loď byla rozdělena 
na několik částí, včetně elegant-
ních salónů pro cestující, kuchyně, 
kajut posádky a toalet. Na přídi 
parníku se nacházela socha české-
ho lva, která dodávala lodi neodo-
latelný šarm a osobitost.          (pad) 

Tajenka z květnového vydání: Parník Bohemia 

mailto:barbora.maresova@meulovo.cz,



